
Protokół nr 10/2016 

posiedzenia 

Komisji Oświaty i Kultury 

w dniu 27 września 2016 r., w godz. 13
30

 – 14
25

 

w Starostwie Powiatowym w Białogardzie 

 

  

 W posiedzeniu uczestniczyły osoby wykazane na liście obecności, co przedstawia 

załącznik nr 1. 

 Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury - Jan Połuboczko otworzył posiedzenie 

Komisji oraz zaproponował następujący porządek obrad: 

 

 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń Komisji. 

3. Informacja dotycząca przygotowania obiektów do nowego roku szkolnego oraz o 

naborze do klas pierwszych na rok szkolny 2016/2017. 

 

4. Zaopiniowanie projektów uchwał na XXVI Sesję Rady Powiatu w Białogardzie.  

5. Sprawy różne. 

6. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

 

 

Ad.1)  

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury zapoznali się z proponowanym porządkiem 

obrad. 

 

 

Ad.2 

● Członkowie Komisji Oświaty i Kultury jednogłośnie przyjęli protokół nr 7/2016 z dnia 

4 lipca 2016 roku. 

 

● Członkowie Komisji Oświaty i Kultury jednogłośnie przyjęli protokół nr 8/2016 z dnia 

19 lipca 2016 roku. 

 

● Członkowie Komisji Oświaty i Kultury jednogłośnie przyjęli protokół nr 9/2016 z dnia 

20 lipca 2016 roku. 

 

 

 

Ad.3 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury - Jan Połuboczko zapoznał członków komisji z 

informacją dotyczącą przygotowania obiektów do nowego roku szkolnego oraz o naborze do 

klas pierwszych na rok szkolny 2016/2017, co przedstawia załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Komisja Oświaty i Kultury zapoznała się z w/w informacją. 
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Ad.4 

Komisja Oświaty i Kultury zaopiniowała  projekty uchwał Rady Powiatu w Białogardzie na 

XXVI Sesję Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie: 

 

a) ustalenia na 2017 rok wysokości stawek opłat za usunięcie pojazdu z drogi, jego 

przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz za odstąpienie od usunięcia pojazdu z drogi, 

jeżeli przed wydaniem dyspozycji usunięcia pojazdu lub w trakcie usuwania pojazdu ustaną 

przyczyny jego usunięcia, co przedstawia załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda zapoznał członków Komisji z projektem uchwały w 

sprawie ustalenia na 2017 rok wysokości stawek opłat za usunięcie pojazdu z drogi, jego 

przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz za odstąpienie od usunięcia pojazdu z drogi, 

jeżeli przed wydaniem dyspozycji usunięcia pojazdu lub w trakcie usuwania pojazdu ustaną 

przyczyny jego usunięcia. 

Radny – Marek Anusz zapytał czy jest możliwość zmiany stawek za usunięcie pojazdu i jego 

przechowywanie. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda udzielił pozytywnej odpowiedzi. Dodał, że do 

kompetencji Rady Powiatu należy ustalenie w/w stawek.   

 

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili innych 

uwag do przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie ustalenia 

na 2017 rok wysokości stawek opłat za usunięcie pojazdu z drogi, jego przechowywanie na 

parkingu strzeżonym oraz za odstąpienie od usunięcia pojazdu z drogi, jeżeli przed wydaniem 

dyspozycji usunięcia pojazdu lub w trakcie usuwania pojazdu ustaną przyczyny jego 

usunięcia. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury - Jan Połuboczko poddał pod głosowanie 

członkom Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie ustalenia na 

2017 rok wysokości stawek opłat za usunięcie pojazdu z drogi, jego przechowywanie na 

parkingu strzeżonym oraz za odstąpienie od usunięcia pojazdu z drogi, jeżeli przed wydaniem 

dyspozycji usunięcia pojazdu lub w trakcie usuwania pojazdu ustaną przyczyny jego 

usunięcia. 

 

Komisja Oświaty i Kultury jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Rady Powiatu w sprawie ustalenia na 2017 rok wysokości stawek opłat za usunięcie 

pojazdu z drogi, jego przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz za odstąpienie od 

usunięcia pojazdu z drogi, jeżeli przed wydaniem dyspozycji usunięcia pojazdu lub w 

trakcie usuwania pojazdu ustaną przyczyny jego usunięcia, w brzmieniu jak 

przedstawia załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

b) określenia zadań na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi Białogardzkiemu na realizację 

zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, co przedstawia 

załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda zapoznał członków Komisji z projektem uchwały w 

sprawie określenia zadań na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi Białogardzkiemu na realizację zadań z 

zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych.  
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Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury - Jan Połuboczko zapytał jakie dofinansowanie 

może otrzymać osoba niepełnosprawna na rozpoczęcie działalności gospodarczej. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda oświadczył, że nie pamięta dokładnej kwoty, ale są 

to środki w wysokości około 10 tys. zł.  

Radny – Marek Anusz zapytał jakie kryteria brane są pod uwagę przy rozpatrywaniu 

wniosków o dofinansowanie np. remontu lub wyjazdu na turnus rehabilitacyjny. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że pod uwagę brane są przede 

wszystkim następujące kryteria: dochód w danej rodzinie, stopień niepełnosprawności, termin 

złożenia wniosku. Dodał, że nie należy zapominać, że osoba niepełnosprawna składając 

wniosek musi liczyć się z tym, że musi posiadać wkład własny. 

Radny – Marek Anusz zapytał ile wynosi wkład własny. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że wkład własny wynosi 5 %.  

Radny – Marek Anusz zapytał kto weryfikuje konieczność wykonania remontu np. łazienki. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że weryfikacją zajmuje się specjalna 

komisja składająca się z pracowników Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 

Białogardzie. Członkowie tej komisji dokonują wizji lokalnej zgłoszonych pomieszczeń.  

 

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili innych 

uwag do przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie określenia 

zadań na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi Białogardzkiemu na realizację zadań z zakresu 

rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury - Jan Połuboczko poddał pod głosowanie 

członkom Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie określenia zadań 

na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi Białogardzkiemu na realizację zadań z zakresu 

rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych. 

 

Komisja Oświaty i Kultury jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Rady Powiatu w sprawie określenia zadań na które przeznacza się środki Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi 

Białogardzkiemu na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej 

osób niepełnosprawnych, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu. 

 

 

c) skargi dotyczącej nieprawidłowego traktowania pracowników Powiatowej Stacji 

Sanitarno – Epidemiologicznej w Białogardzie przez Państwowego Powiatowego 

Inspektora Sanitarnego w Białogardzie, co przedstawia załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu.  

 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda zapoznał członków Komisji z projektem uchwały w 

sprawie skargi dotyczącej nieprawidłowego traktowania pracowników Powiatowej Stacji 

Sanitarno – Epidemiologicznej w Białogardzie przez Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego w Białogardzie. Oświadczył, że skarga jest bezzasadna, ponieważ Starosta na 

wniosek Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego wyciągnął już konsekwencje wobec 

Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Białogardzie w postaci kary 
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finansowej. Inspektor został zobowiązany również do wdrożenia planu naprawczego. Dodał 

w tej sprawie toczyło się postępowanie przed sądem, gdzie zapadł wyrok. 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury - Jan Połuboczko oświadczył, że nie może 

obecnie odnieść się do projektu w/w uchwały, ponieważ nie otrzymał materiałów 

dotyczących skargi. Oświadczył, że otrzymał jedynie projekt uchwały.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że wszyscy radni otrzymali do 

materiałów sesyjnych załącznik w postaci płyty CD, na której znajdują się obszerne materiały 

dotyczące omawianej skargi oraz materiały dotyczące urzędu pracy.  

Radna – Beata Pawlik poinformowała, że niestety, ale plik dotyczący skargi na płycie nie 

otwiera się. Radna poprosiła o przesłanie pliku pocztą elektroniczną. 

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto poinformował, że oczywiście radna otrzyma ten 

plik.  

Radna – Beata Pawlik zapytała dlaczego skarga ponownie została przesłana przez wojewodę 

do Rady Powiatu skoro już była raz rozpatrywana. 

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto poinformował, że zgodnie z zapisami Kodeksu 

postępowania administracyjnego  jeśli  przepisy szczególne nie określają innych organów 

właściwych do rozpatrzenia skarg, organem właściwym do rozpatrzenia skargi dotyczącej 

zadań lub działalności zarządu powiatu, starosty, a także kierowników powiatowych służb, 

inspekcji, straży i innych jednostek organizacyjnych jest rada powiatu.  

 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury - Jan Połuboczko poinformował, że z uwagi na 

to, że radni nie mogli zapoznać się z treścią skargi zaproponował, aby członkowie komisji nie 

zajmowali się w dniu dzisiejszym  w/w projektem uchwały.  

 

Komisja Oświaty i Kultury nie zajęła stanowiska odnośnie w/w projektu uchwały.  
 

d) zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2016, co przedstawia załącznik nr 6 do 

niniejszego protokołu.  

 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda zapoznał członków Komisji z projektem uchwały 

zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2016.  

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury - Jan Połuboczko zapytał dlaczego Liceum 

Ogólnokształcące w Białogardzie otrzymało środki finansowe w wysokości 100 tys. zł.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda oświadczył, że największy wpływ na wydatkowanie 

w/w środków  miały następujące zdarzenia: wypłata odprawy emerytalnej oraz ekwiwalentu 

za niewykorzystany urlop dla odchodzącej na emeryturę dyrektor szkoły, a także wzrost 

wynagrodzeń nauczycieli związany z awansem zawodowym.  

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury - Jan Połuboczko zapytał czy odprawa 

emerytalna i w/w ekwiwalent nie były zaplanowane w budżecie szkoły.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że wydatki te nie były zaplanowane w 

budżecie. Pani dyrektor poinformowała starostę o chęci przejścia na emeryturę w kwietniu br. 

Następnie poprosił Skarbnika Powiatu, aby szczegółowo odpowiedziała na zapytanie 

przewodniczącego komisji.  

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek poinformowała, że w budżetach jednostek oświatowych 

nie uwzględnia się odpraw emerytalnych, nagród jubileuszowych, ponieważ one są zawarte w 

rezerwie starostwa. Wielokrotnie były sytuacje, że w budżecie szkoły występowały 

oszczędności spowodowane np. zwolnieniami lekarskimi i wówczas nie było potrzeby  

przekazywania dodatkowych środków z rezerwy. 
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Radny, a zarazem członek Zarządu Powiatu – Bogusław Stanczewski poinformował, że 

Zarząd Powiatu ma świadomość, że zapotrzebowanie finansowe poszczególnych dyrektorów 

na dany rok jest znacznie wyższe od oczekiwań Zarządu. Przykładowo z metryczki wynika, 

że Liceum Ogólnokształcące w Białogardzie otrzyma 1.200.000 zł, a zapotrzebowanie 

dyrektora opiewa na 1.900.000 zł. Dyrektor planował utworzenie trzech klas pierwszych, a 

okazało się, że nabór dokonano na dwie niewielkie klasy – w sumie 38 uczniów. Oświadczył, 

że zarówno Zarząd Powiatu jak i Pani Skarbik na bieżąco monitorują stan finansów 

poszczególnych jednostek.   

Radny – Marek Anusz zapytał ilu uczniów obecnie uczęszcza do liceum w Białogardzie. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że 170 uczniów.  

Radna – Beata Pawlik stwierdziła, że chciała by wiedzieć ilu uczniów uczęszczających do 

liceum w Białogardzie pochodzi z gimnazjów z terenu naszego powiatu. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że na październikowej Sesji Rady 

Powiatu będzie blok dotyczący spraw oświatowych i te informacje o które pytała radna na 

pewno tam się znajdą.  

 

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili innych 

uwag do przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca uchwałę 

budżetową na rok 2016. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury - Jan Połuboczko poddał pod głosowanie 

członkom Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca uchwałę 

budżetową na rok 2016. 

 

Komisja Oświaty i Kultury głosami za -  1 głos, przeciw – 1 głos, wstrzymujące – 2 głosy 

nie zajęła stanowiska odnośnie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniająca uchwałę 

budżetową na rok 2016, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu. 

 

e) zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2016 

– 2025, co przedstawia załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury - Jan Połuboczko zapoznał członków Komisji z 

projektem uchwały zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na 

lata 2016 – 2025. 

 

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili uwag do 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca wieloletnią 

prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2016 – 2025. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury - Jan Połuboczko poddał pod głosowanie 

członkom Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca wieloletnią 

prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2016 – 2025. 

 

Komisja Oświaty i Kultury głosami za – 1 głos, przeciw - 0 głosów, wstrzymujące – 3 

głosy pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu zmieniająca wieloletnią 

prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2016 – 2025, w brzmieniu jak 

przedstawia załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
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Ad.5 

1. Radna – Beata Pawlik zapytała czy został już rozstrzygnięty konkurs na stanowisko 

dyrektora Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Białogardzie. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda odpowiedział, że konkurs został 

rozstrzygnięty, a nowym dyrektorem została pani Bożena Pantoł.  

 

2. Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury - Jan Połuboczko zapytał o postępy prac 

związanych z opracowaniem Strategii Rozwoju Powiatu Białogardzkiego. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że trwają prace nad w/w 

dokumentem i w najbliższym czasie odbędzie się spotkanie z radnymi w tej sprawie. 

 

3. Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury - Jan Połuboczko poprosił o informację z 

Zarządu Dróg Powiatowych w Białogardzie dotyczącą remontów i inwestycji 

drogowych planowanych na rok obecny i następny. 

 

4. Radny – Marek Anusz podniósł temat dotyczący wycinki drzew zlecany przez Zarząd 

Dróg Powiatowych w Białogardzie. Następnie zgłosił wniosek o udzielenie informacji 

jakie podmioty w ciągu ostatnich czterech lat wygrały przetarg na wycinkę drzew 

organizowany przez Zarząd Dróg Powiatowych w Białogardzie. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury - Jan Połuboczko zgłoszony wniosek 

poddał pod głosowanie. 

 

Komisja Oświaty i Kultury jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała zgłoszony 

wniosek.  

 

5. Członkowie Komisji Oświaty i Kultury zapoznali się z informacją z działalności 

Zarządu Powiatu w Białogardzie w okresie międzysesyjnym – załącznik nr 8 do 

protokołu. 

 

6. Radny – Marek Anusz zapytał kto reprezentuje Powiat Białogardzki przed 

Wojewódzkim Sądem Administracyjnym i Naczelnym Sądem Administracyjnym w 

sprawie Pani Alicji Wojciechowskiej. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że w tej sprawie Powiat 

Białogardzki reprezentują prawnicy z kancelarii, która obsługuje Powiat Białogardzki 

w osobach: Małgorzata Kasprzak i Roman Witaszek.  

 

7. Radny – Marek Anusz poprosił o więcej informacji dotyczących sprzedaży działki 

gruntu nr 52/52 położonej w Białogardzie w formie rokowań. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że sprawa dotyczy działki 

przy ulicy Karłowicza (nowe działki w okolicy ulicy Zwycięstwa).  

 

8. Radny –– Marek Anusz poprosił o więcej informacji dotyczących decyzji Starosty 

Białogardzkiego nakazującej zwrot Stowarzyszeniu Integracji Społecznej „Droga” w 

Kowalkach dotacji nienależnie pobranej.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że Stowarzyszenie wystąpiło z 

pismem do Powiatu informującym o nienależnie pobranej dotacji. Wówczas Powiat 

wystawił decyzję w sprawie zwrotu tej dotacji  i przychylił się do propozycji 

rozłożenia żądanej kwoty na raty, które zostaną spłacone do końca 2016 roku. 
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9. Radny –– Marek Anusz zwrócił się z prośbą do Starosty Białogardzkiego, aby 

interweniował odnośnie obecności dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w 

Białogardzie na posiedzeniach Sesji w Karlinie, przynajmniej raz na pół roku. Radny 

stwierdził, że zarówno mieszkańcy jak i radni zadają wiele pytań dotyczących dróg i 

inwestycji drogowych. 

 

10. Radna – Beata Pawlik zapytała czy były zalecenia pokontrolne odnośnie kontroli 

Wojewody Zachodniopomorskiego w Powiatowym Domu Samopomocy w 

Białogardzie. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że nie było zaleceń.  

 

11. Radny – Marek Anusz zgłosił wniosek o przygotowanie przez Zarząd Dróg 

Powiatowych w Białogardzie informacji odnośnie stanu dróg powiatowych Karlino – 

Lubiechowo i Karlino - Karścino. Poprosi również o informację czy planowany jest 

remont tych dróg w tym lub w przyszłym roku. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury - Jan Połuboczko zgłoszony wniosek 

poddał pod głosowanie. 

 

Komisja Oświaty i Kultury głosami za – 3 głosy, przeciw – 0 głosów, 

wstrzymujący – 1 głos pozytywnie zaopiniowała zgłoszony wniosek.  
 

 

 

Ad.6 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury - Jan Połuboczko poinformował o wyczerpaniu 

porządku obrad i zamknął posiedzenie Komisji. 

 
Protokołowała 

Anna Kaleja 

 

                Przewodniczący  

  Komisji Oświaty i Kultury 

 

Jan Połuboczko 


